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 آيت الله موحدي كرماني 
دبير كل جامعه روحانيت مبارز شد

س�خنگوي جامعه روحانيت مبارز از ترميم 
ش�وراي مرك�زي اي�ن تش�كل سياس�ي با 
درگذش�ت برخي از اعض�اي آن خب�ر داد.
به گللزارش فللارس، حجت الاسلللام غلامرضا 
مصباحي مقدم سللخنگوي جامعلله روحانيت 
در نشسللتي خبللري در جمللع خبرنللگاران، 
با گراميداشللت يللاد و خاطره مرحللوم آيت الله 

مهدوي كني دبيركل فقيد اين تشكل اظهار داشت: شب گذشته )سه شنبه شب(
جلسه فوق العاده جامعه روحانيت مبارز برگزار شد و آيت الله موحدي كرماني با 

اجماع اعضا به عنوان دبيركل جديد جامعه روحانيت مبارز انتخاب شد. 
وي از گفت وگوها و رايزني ها در طول دو هفته  گذشللته روي سه گزينه براي 
دبيركلي خبر داد و افزود: آيت الله امامي كاشللاني، آيت الله مجتهدشبستري و 

آيت الله موحدي كرماني به عنوان گزينه هاي دبيركلي مطرح بودند. 
مصباحي مقدم بر همين اساس يادآور شد: دبيركلي آيت الله مجتهدشبستري 
منوط به اين بود كه ايشان تبريز را رها كند اما با مشورتي كه با دفتر رهبر معظم 
انقلاب انجام دادند، از آنجا كه معظم له جايگزيني براي ايشان نيافتند و روي 
ادامه حضور ايشان به عنوان نماينده ولي فقيه در استان آذربايجان شرقي و امام 
جمعه تبريز تأكيد داشتند، لذا بحث دبيركلي آيت الله مجتهدشبستري منتفي 
شد. وي با اشاره به اينكه آيت الله امامي كاشاني نيز با اصرار خود كانديداتوري 
براي دبيركل جامعه روحانيت مبارز را نپذيرفت، گفت: لذا كانديداتوري از طرف 

هيچ كدام از گزينه ها مطرح نشده بود و صرفاً به آنان پيشنهاد شده بود. 
سللخنگوي جامعلله روحانيللت مبارز در مللورد محتللواي سللخنان آيت الله 
موحدي كرماني پس از انتخللاب به عنوان دبيركل اين تشللكل، تصريح كرد: 
آيت الله موحدي كرماني بر فعال تر شدن جامعه روحانيت مبارز تأكيد داشت به 

علاوه معتقد بود كه شوراهاي مناطق اين تشكل بايد تقويت شود. 
وي وجود دفاتر جامعه روحانيت مبارز در چند منطقه و چند استان را يادآور 
شد و گفت: شوراهاي استاني و مناطق كانديداهاي خود را براي ترميم جامعه 
روحانيت مبارز مطرح خواهند كرد و در شللوراي مركزي براي افزايش تعداد 
تصميم گيري مي شللود. وي با اعلللام خبر برگزاري نشسللت عمومي اعضاي 
جامعه روحانيت مبارز در تهران در آينده نزديك گفت: در اين جلسه آيت الله 
موحدي كرماني دبيركل، حجت الاسلللام تقوي معاون سياسي و اينجانب به 
عنوان سخنگوي جامعه روحانيت مبارز سخنراني خواهيم كرد. مصباحي مقدم 
از تعداد زيادي از روحانيون تهران براي شركت در اين جلسه به منظور برگزاري 
جلسه اي بزرگ و پربار خبر داد و در مورد جلسلله ديشب گفت: همه اعضا در 
جلسه ديشب حضور نداشللتند اما بيش از دوسوم اعضا شللركت كرده بودند. 
سخنگوي جامعه روحانيت مبارز در پايان تصريح كرد: در تركيب اين تشكل 
فعلاً بناي تغيير نداريم اما با توجه به وفات تعدادي از اعضا از جمله حجت الاسلام 
دعاگو، حجت الاسلام هزاوه اي و حجت الاسلام انواري بايد براي آنها جايگزين 

يافته و در تركيب جامعه روحانيت مبارز دست به ترميم بزنند.

ديدگاه

عضو ش�وراي حزب مركزي مؤتلفه با اش�اره 
به اينكه آي�ت الله مهدوي كني هم�واره محور 
وحدت بود،  گفت: اگر هم ليست مدنظر آيت الله 
مهدوی كن�ی پي�روز نمی ش�د، كوچک ترين 
ناراحت�ی نداش�ت، يعن�ی ن�ه تنها ب�ه عدم 
س�هم خواهی توصي�ه می ك�رد، بلك�ه اولين 
كسی كه سهم نمی خواس�ت خود ايشان بود.

بلله گللزارش خبرگللزاري تسللنيم، محسللن 
رفيق دوست با اشللاره به سابقه آشللنايی اش با 
آيت الله مهدوی كنی گفت: »در مدرسلله لرزاده 
با آيت الله مهدوی كنی آشنا شدم كه روز به روز 
ارادت ما به ايشان بيشللتر می شد و حتی وقتی 
ايشان به مسللجد جليلی و جاويد می رفت من 
نيز همراه ايشان بودم و به نوعی مشتری دائمی 

ايشان شدم.«
رفيق دوسللت در مورد تعامل و همكاری سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با كميته های انقلاب 
اسلامی گفت: پس از تشكيل سللپاه پاسداران 
با آيت الله مهدوی كنی ارتبللاط برقرار كرديم و 
حتی به دستور ايشان خيلی از احتياجات سپاه 
پاسللداران از طريق كميته انقلاب رفع می شد. 
البته در سال های 59-58 بود كه سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی قوام بيشتری گرفت و در قانون 
اساسی نيز ماندگار شده بود، سپاه هم به كميته 

انقلاب كمك می كرد. مثلًا من يادم هسللت كه 
يك بار آقای مهدوی كنی به من نامه نوشت كه 
100 عدد اسلحه به فرمانده كميته های اصفهان 
بدهيد؛ از اين ارتباط ها با آيت الله مهدوی كنی 

زياد داشتيم.
وی همچنيللن در مللورد همراهللی آيللت الله 
مهدوی كنی با سللپاه پاسللداران انقلاب اسلامی 
در دوران تصدی مسللئوليت كميته های انقلاب 
اسلامی نيز اظهار داشت: خيلی سال ها تا وقتی كه 
ما به استحكام خوبی رسيديم، وقتی نياز به اسلحه 
پيدا می كرديم از طريق آيللت الله مهدوی كنی و 
كميته مركزی بلله كميته ها می رفتيللم و از آنها 
اسلحه می گرفتيم يا از طريق آقای مهدوی كنی 
توانسللتيم از كميته های مختلف نيللرو بگيريم. 
من يادم هسللت در يكللی از عمليات هللا آيت الله 
مهدوی كنی به مسللئول كميته منطقه 8 تهران 
كه آقای عرفانی نام داشت و روحانی بود، زنگ زد 
و سپس من به ديدار آقای عرفانی رفتم و تفنگ و 
تيربار زيادی از كميته منطقه 8 تهيه كردم و برای 

جبهه ها فرستادم.
وزير سپاه پاسداران انقلاب اسلللامی در دوران 
اوايللل انقلللاب با بيللان اينكلله قطعللاً آيت الله 
مهدوی كنی برای تصدی دولت موقت به بازرگان 
رأی نداده است، تصريح كرد: من آنقدر می دانم 

آن نظری كه خدمت امام)ره( عرضه شللده بود، 
توسللط مرحوم شللهيد مطهری بود كه رياست 

شورای انقلاب را بر عهده داشت.
رفيق دوست همچنين در مورد توصيه آيت الله 
مهدوی كنی برای وحدت جريللان اصولگرايی 
نيز گفت: يادم هسللت آيت الله مهدوی كنی در 
يكی از جلسات درباره ليسللت های انتخاباتي 
می گفتند»سرنوشللت ملللت در انتخابات ها، 
شركت سهامی نيست كه ببينيم سهم هركسی 
چقدر اسللت، بايد ببينم مرضی خللدا، پيامبر 
اسلللام و ائمه اطهار چيسللت.« در اين مسللير 
ايشان هر انتخابی می كردند بر اين مبنا بود، اگر 
هم ليسللت مدنظر آيت الله مهدوی كنی پيروز 
نمی شد، كوچك ترين ناراحتی نداشت، يعنی 

سللهم خواهی توصيه می كرد،  نه تنها بلله عدم 
بلكه اولين كسی كه سللهم نمی خواست خود 

ايشان بود.
وي در ادامه تصريح كرد:اگر هم گلايه می كرد، 
می گفت اگر شما آمديد و با هم صحبت كرديم 
و روی يك شخص توافق كرديم، به دلايل ديگر 
نظر و اجماع را عوض نكنيد و اگر هم خواستيد 
عوض كنيد پيش خود من بياييد، نظرهايتان را 
به من بگوييد و من را هم قانع كنيد تا به صورت 
جمعی بلله اين نتيجلله واحد برسلليم. آيت الله 
مهدوی كنی در واقع محور وحدت بود و خيلی 
از جاها سلايق را با اخلاق محوری به هم نزديك 
می كردند و می گفتند ما در محضر خدا، اصلح را 
انتخاب كرديم، حالا اگر مردم نظر ما را انتخاب 
كردند كه خوب است و اگر هم انتخاب نكردند، 
ما اصلح را انتخاب كرديم. همين اواخر آيت الله 
مهدوی كنللی گلايه كللرد و گفت شللماها بايد 

تمرين وحدت كنيد.
وی همچنين در مورد مجوز كشتن يك شخص 
ساواكی كه توسللط آيت الله مهدوی كنی صادر 
شللده بود نيز اظهار داشللت: من لحظه ای وارد 
فيضيه شللدم كه فيضيه قتلگاه شده بود، بعد از 
فيضيه بيرون آمديم و داشللتيم به سمت حرم 
می رفتيللم. يك روحانی سلليد داشللت از حرم 

بيرون می آمد و اينقدر خم شده بود كه عمامه 
را پشت سرش گذاشللته بود و چوبی مانند عصا 
هم داشت كه شايد بالای 90 سال سن داشت و 
خيلی لاغر و نحيف بود. اين ساواكی كه خيلی 
هيكل درشتی داشت با چماق محكم به كمر اين 
روحانی سيد زد و چندين بار هم به اين روحانی 
لگد زد. ايللن روحانی هم همين جللا افتاد. من 
نفهميدم چه اتفاقی برای آن سيد روحانی افتاد 
ولی اينقدر ضعيف و نحيف بود كه فكر می كنم 

از دنيا رفت.
رفيق دوسللت اضافه كرد: با يكی از دوسللتان 
دنبال اين شخص سللاواكی افتادم و فقط او را 
نگاه می كردم تا قيافه شللخص كاملًا در ذهن 
من ثبت شود. سال 45-46 بود كه يك شب 
ديدم اين شللخص در حالتی كه مست بود در 
خيابان صاحب جللم مللی رود. دنبالش رفتم 
و منللزل او را هم پيدا كللردم، بعدش تصميم 
گرفتم آن قضيه سلليد روحانی را تلافی كنم. 
من به چندين نفر مراجعلله كردم كه يك نفر 
هم آقللای مهدوی كنی بود، به ايشللان قضيه 
اين سلليد روحانی را گفتم كلله آن پيرمرد از 
دنيا رفت، زيرا آن پيرمرد ديگر تكان نخورد؛ 
آقای مهدوی كنی گفت: »امثال اين شللخص 

الدم هستند.« مهدور 

سفارش آيت الله مهدوي كني به تمرين وحدت توسط اصولگرايان

تحريموفسادماليدوروييکسکهاند
وزير دادگستري در نشست خبري:

در مبارزه با فساد خرد راهي جز دولت الكترونيک وجود ندارد
امروزه تحري�م و فس�اد مال�ي و اداري دو روي 
ي�ک س�كه هس�تند ك�ه همانن�د دو لب�ه تيغ 
قيچ�ي علي�ه مل�ت و كش�ور عم�ل مي كنند.

حجت الاسلام مصطفي پورمحمدي، وزير دادگستري 
روز گذشته در نشست مطبوعاتي درباره همايش ملي 
»ارتقاي سلامت نظام اداري و مبارزه با فساد« با بيان 
اين مطلب اظهار كرد: اين نشست براي تبيين اهداف 
و برنامه هاي همايش ملي ارتقاي سلامت نظام اداري 

و مبارزه با فساد است.
وزير دادگستري خاطرنشان كرد: يكي از دغدغه هاي 
جدي كه در نظام وجود داشللته، ميللزان موفقيت 
در مبارزه با فسللاد اسللت.مقام معظللم رهبري در 
ارديبهشت ماه سال 80، فرمان هشت ماده اي را در 
اين راستا صادر كردند و وظايفي را براي سه قوه مورد 
تاكيد قرار دادند و فرمودند ريشه يابي فساد مالي و 
اقتصادي مسللتلزم اقدام همه جانبه به وسيله قواي 
سلله گانه مخصوصاً قوه مجريه و قوه قضائيه اسللت. 
قوه مجريه با نظارتي سللازمان يافته از بروز فسللاد 
پيشللگيري كند و قوه قضائيه با اسللتفاده از قضات 
پاكدامن و كارشناسان، عناصر آلوده را از سر راه كشور 
بردارد كه اين نكته بسيار مهم است كه مقام معظم 
رهبري آن را بيان كردند.همچنين ايشان تاكيد بر 

سالم سازي و پيشگيري از بروز فساد داشتند.
  پيشگيري، موثرترين ابزار مقابله با فساد

رئيس شوراي سياست گذاري همايش ملي ارتقاي 
سلامت نظام اداري و مبارزه با فساد، خاطرنشان كرد: 
پيشگيري جزو مؤثرترين ابزار مقابله با فساد است كه 
مي توان گفت ما به مرز پيشگيري نرسيده ايم و بهاي 

لازم را پرداخت نكرده ايم.
وي ادامه داد: در سللال هاي اخير كه مسئله تحريم 
مطرح شده به طور مشخص نيز ضربه زدن به اقتصاد 
مطرح شده است.امروزه تحريم و فساد مالي و اداري 
دو روي يك سكه هستند و مانند دو لبه  تيغه  قيچي 
عليه ملت و كشللور عمل مي كند.پللس براي اينكه 
موتور اقتصللاد را از حركت باز نگذاريللم و هم اجازه 
ندهيم تحريم ها كارساز و مؤثر باشد، يكي از راه هاي 
اصلي بحث سلللامت اداري و اقتصللادي در جامعه 
است. پورمحمدي افزود: در سياست هاي ابلاغي از 
سوي مقام معظم رهبري در بهمن ماه سال گذشته 
در مورد عبور از شللرايط پيش آمده ناشي از تحريم 
نكاتي بيان شللد. همچنين به موضوع زيرسللاختي 
سلامت اداري و اقتصادي نيز توجه ويژه كردند.بستر 
قطار اقتصاد مقاومتي سلامت اداري است و اين قطار 

در غير از اين ريل حركت نمي كند.
  ع�دم ش�فافيت فعاليت ه�اي اقتص�ادي 

نقيصه اي در كشور
رئيس شوراي سياسللتگذاري همايش ملي ارتقاي 
سلللامت اداري و مبارزه با فسللاد گفت: متاسللفانه 
ما از منابع مان بلله خوبي اسللتفاده نمي كنيم و در 

حال حاضر با فللرار مالياتللي و ورود كالا از مجاري 
غيرقانوني روبه رو هسللتيم كه اين موارد مشكلات 
زيادي را براي منابع اقتصادي كشور به وجود آورده 
اسللت. در حال حاضر يكي از نقيصه هاي موجود در 
كشور عدم شفافيت فعاليت هاي اقتصادي در كشور 
اسللت.وي ادامه داد: در دولت يازدهم تلاش زيادي 
براي اصلاح محيط كسللب و كار انجللام و گام هايي 
نيز در اين راسللتا برداشته شده اسللت.براي اينكه 
به جامعه اطمينان دهيم كه نگراني آنها نسللبت به 
فساد را دغدغه خودمان مي دانيم، چنين گام هايي 
برداشته ايم.همچنين به فعالان اقتصادي كه محيط 
اقتصادي را محيطي پر از سنگلاخ مي دانند، اطمينان 
مي دهيم كه دولت تلاش جدي براي سالم سللازي 

بستر فعاليت هاي اقتصادي فراهم خواهد كرد.
   در مبارزه ب�ا اخلال گران نظ�ام اقتصادي 

جدي هستيم
رئيس شوراي سياسللتگذاري همايش ملي ارتقاي 
سلللامت اداري و مبارزه با فسللاد گفت: پيام ديگر 
به سوء اسللتفاده گران و اخلال گران نظام اقتصادي 
و ضربه زننللدگان به ثبات و سلللامت اقتصادي اين 
است كه در مبارزه با آنها جدي هستيم و در مقابله 
با آنها مسامحه نخواهيم كرد. اين پيام را به مناسبت 
سالروز تصويب كنوانسيون مبارزه با فساد در همايش 

ملي ارتقاي سلللامت اداري و مبارزه با فساد مطرح 
خواهيم كرد.

  حضور سران قوا در همايش مبارزه با فساد
وزير دادگسللتري افزود: در اين همايش سللران قوا 
حضور پيدا خواهند كرد و سللخنرانان و مسللئولان 
نيز در اين برنامه حضللور دارند.مقامات اجرايي در 
ميزگردي به فعاليت هللاي انجام داده خود اشللاره 
مي كنند و قرار است بيشتر گزارش عملكرد داشته 
باشيم تا اشللاره به آمارها، آرزوها و شعارها؛ چراكه 
مي خواهيللم بيشللتر بلله عملكردها توجلله كنيم. 
همچنين از NGOها دعوت شده كه در اين همايش 
حضور داشته باشند.حركت ملي بدون ايجاد فساد به 

عنوان شعار اين همايش انتخاب شده است.
مصطفي پورمحمدي در پاسخ به سؤالي مبني بر 
اينكه زمين خواري در شمال كشور به شدت رواج 
دارد آيا اقداماتي براي مقابله با اين موضوع صورت 
گرفته اسللت يا خير، گفت: موضوع زمين خواري 
در واقع بحث تغيير كاربري اسللت كه در نقاطي 
مثل شمال كشور بسيار گسترده است.متأسفانه 
بسللياري از مراكز داراي تأسيسللاتي هستند كه 
ادعللا مي كنند زمين هللا داراي صاحب اسللت و 
وقتي پيگيري مي كنيم متوجه مي شويم سندها 

دستكاري شده است.

  در مبارزه با فساد نه دستگاه كم داريم 
و نه قانون

وزير دادگستري در پاسخ به اين سؤال كه آيا در مورد 
فساد اقتصادي، وزارت دادگستري اختيار دارد به طور 
مستقيم وارد شود، گفت: دستگاه و قانون در مبارزه با 
فساد زياد است.در واقع ما به يك تدبير اجرايي و به 

دنبال آن به عزم جدي در اجرا نيازمند هستيم.ما بايد 
تدبير جامعي داشته باشيم كه مي توان گفت اشكال 
در اين دو بخش است.ما در مبارزه با فساد نه دستگاه 
كم داريللم و نه قانون.اميدواريم سللال ديگر يا چند 
ماه ديگر كه در مقابل شللما نشستم پاسخ مناسبي 
براي شما در اين راستا داشللته باشم تا ديگر شاهد 

فسادهاي كلان نباشيم.
   از پرونده ه�اي خ�رد و كلان فس�اد غافل 

نيستيم
پورمحمدي همچنين در پاسخ به سؤال خبرنگاري 
درباره چرايي عدم ارائه گزارش شفاف در پرونده هاي 
محمدرضا رحيمي و سللعيد مرتضوي تصريح كرد: 
اي كاش گزينشللي اسللم نمي برديد تا مي توانستم 
راحت پاسخ دهم.در واقع ما پرونده هاي زياد داريم 
كه نمي توانيللم از آنها گزارش شللفافي ارائه كنيم و 
اين ايراد شللما وارد اسللت.در واقع يك تخلفي در 
يك سللطحي احراز شده است اما دسللت ما در اين 
اطلاع رساني شفاف به دليل محدوديت هاي قانوني 
بسللته اسللت و در واقع احترام به قانون براي ما در 

اولويت قرار دارد.
وي همچنين در پاسخ به اين سؤال كه چگونه بايد 
با مفاسللد خللرد در ادارات كه دغدغه مردم اسللت 
مقابله كنيم، گفت: بناي ما اين است كه پرونده هاي 
بزرگ مللا را از پرونده هاي كوچك غافللل نكند.در 
دولت كارگروه مبارزه با فسللاد را تشكيل داديم كه 
واحدهايي كه مسللئول نظارت و برخورد هسللتند 
شفاف سازي كنند و به مردم گزارشي را ارائه دهند؛ 
بنابراين ما مي دانيم كه دغدغه مردم اين است اما بايد 
اين را بدانيد دغدغه ما، دغدغه مردم است كه در اين 

راستا احساس مي كنم بايد برخوردها تغيير كند.
وزير دادگسللتري ادامه داد: در سيستم اداري هيچ 
راهي جز دولت الكترونيك براي مبارزه با فساد خرد 
وجود ندارد و دنيا اين تجربه را انجام داده است.دولت 
الكترونيك يعني مراجعه نكنيد؛ كاغذ و نامه رد و بدل 
نكنيد.هر وقت به جايي رسيديم كه خدمات رساني 
بدون نامه و مراجعه انجام شود مي توان گفت كه داراي 
دولت الكترونيك هستيم كه در آن زمان زمينه فساد و 
تخلفات كاهش پيدا خواهد كرد.در حال حاضر بحثي 
كه در كنترل فسادهاي كوچك در ادارات مطرح است 
سيستم وكالت است كه متأسفانه سيستم وكالت در 
ايران رايج نيست و وكالت را فقط در حوزه قضايي به 
كار مي بريم و از اين ظرفيت اسللتفاده نمي كنيم.در 
اغلب دنيا كارهاي اداري، حرفه اي و تخصصي است و 

پيگيري آن را به وكيل واگذار مي كنند.
پورمحمدي تصريللح كرد: ما تأكيللد زيادي در 
ايجاد دولللت الكترونيك داريللم و اميدواريم در 
بحث هاي كسللب و كار، خريد و فروش و مسائل 
داد و ستد، اجراي سيستم هاي كنترل و نظارتي 

را افزايش دهيم.

عكس: حميدرضا نيك عهد/ جوان

   گزارش

   كجا ايستاده ايم
روزنامه كيهان در بخشللي از يادداشت ديروز خود با 
عنوان »مذاكرات هسته اي، كجا ايستاده ايم؟« به قلم 
مهدي محمدي نوشللته: بحث درباره شيوه صحيح 
مواجهه با مذاكرات هسته اي چندان پيچيده نيست. براي كساني كه هدفشان 
توافق به هر قيمت اسللت و اصل توافق را مهم تر از محتواي آن مي دانند، طبعاً 
بهترين حالت اين است كه هيچ كس جز آنچه آنها مي خواهند، چيزي نگويد يا 
شايد بهتر باشد اصلًا هيچ كس هيچ چيز نگويد و آنها خود ببرند، بدوزند و بر تن 
خويش و ملت كنند اما براي آنها كه منطق رهبر معظم انقلاب اسلامي را ملاك 
عمل خويش مي دانند، دو نكته بي هيچ ابهامي مبناي عمل است: خطوط قرمزي 
وجود دارد كه تعيين مي كند كدام توافق خوب و كدام بد اسللت و اين خطوط 

قرمز نيازمند تبيين، تذكر و نگهباني است. 
در بخش ديگري از اين يادداشللت آمده: هدف نهايي و راهبردي، توافق به هر 
قيمت نيست بلكه هدف اين است كه جامعه و دولت به درجه اي از آگاهي برسند 
كه دريابند كار كشور با اميد بستن به امريكا و توقع معجزه داشتن از مذاكرات 
پيش نخواهد رفت و حتي اگر مي خواهيم مذاكرات موفق باشد، گام اول قطع 

اميد كردن از امريكا به عنوان مهم ترين طرف مذاكره است. 
    

   توجيه افزايش قيمت نان به سبک اعتماد
اعتماد در ستون نگاه روز خود در مطلبي با عنوان »درباره 
افزايش قيمت نان« به قلم سعيد ليلاز نوشت: طبيعتاً هر 
افزايش قيمتي ناخوشايند است. هيچ مصرف كننده و 
توليدكننده  اي در دنيا، تمايل به افزايش قيمت هيچ كالايي ندارد. اين عدم تمايل 
به خصوص در مورد »نان« كه جزو كالاهايي است كه در اصطلاح اقتصاددانان، 
كشش ناپذيري آن بسيار بالا بوده و قوت غالب مردم را تشكيل مي دهد، اهميت 
بسياري دارد؛ اهميتي كه در طول پنج سال اخير، فشارهاي تورمي بر دوش افراد 
كم درآمد جامعه ايران تا آنجا زياد بوده كه هر يللك درصد افزايش قيمت در هر 
حوزه  اي، فشارهاي مضاعفي را بر مردم وارد مي كند. در شرايط عادي به هيچ وجه 
قرار نداريم كه بگوييم نان چه قسمت از هزينه اين خانوارها را تشكيل مي دهد، اما 
چون خانوارهاي كم درآمدي كه معتقدم در اين چند سال نيمي از قدرت خريد 
خود را از دسللت داده اند، بخش مهمي از قدرت خريد خللود را به نان اختصاص 
مي دهند، قطعاً افزايش قيمت نان ضربه سختي را به معيشت و قدرت خريد اين 

دسته از خانوارهاي ايراني وارد خواهد ساخت. 
در ادامه اين مطلب آمده: اگللر دولت تن به افزايش پرداخللت يارانه نان براي 
جلوگيري از افزايش قيمت آن بدهد، يا بايد آن را از محل بودجه عمراني بپردازد 
كه به منزله كاهش اشتغال و كاهش رشد اقتصادي كشور است، يا بايد از محل 
كسري بودجه يا چاپ پول بدون پشتوانه آن را جبران كند. از آنجايي كه دولت 
حسن روحاني بنا ندارد از جيب مردم پول برداشته و روز بعد با فخرفروشي به 
آنها يارانه بپردازد، معتقدم كه شرافتمندانه ترين راه حل را انتخاب و صادقانه 
اين مشكل را با مردم مطرح كرده است. نه توسعه كشور را به معيشت روز مردم 
فروخته و نه آينده اشتغال ملت را تاريك ساخته است. با وجود اينكه مي دانيم 
كه چقدر اين تصميم سخت بوده و دولت فشار بسياري را براي اين تصميم گيري 
تحمل كرده است اما چاره  اي جز اين ندارد. پرداخت هر يارانه  اي در حوزه اقتصاد 
اصولاً بد نيسللت. نكته جالب در اينجاست كه نويسللنده در اين مطلب هيچ 
اشللاره اي به راه هاي ديگر تثبيت قيمت نان از جمللله حذف دهك هاي بالاي 
جامعه ندارد و حتي خود نيز به اين نكته اشاره كرده است كه افزايش قيمت نان 

به شكل فعلي مي تواند فشار سنگيني را به مردم تحميل كند. 
    

   صدايي كه از دولت در نمي آيد
»دولت، نان و سللكوت« عنوان تيتر ديروز روزنامه 
وطن امروز است كه به بحث نان و افزايش بي ضابطه 

قيمت و نبود نظارت جدي بر آن مي پردازد. 
در گزارش وطن امروز در همين باره آمده است: اعلام شبانه افزايش قيمت نان 
در حالي كه مصوبه چنين افزايشي حدود 25 روز قبل از اين اعلام و در 14 آبان 
به تصويب هيئت وزيران رسيده بود نه تنها براي مردم بلكه براي نانواياني كه 
مجريان اصلي اين مصوبه هسللتند نيز پر از ابهام بود. علاوه بر اين تصويب شد 
ميزان افزايش قيمت نان تا 30 درصد باشد اما در تهران 34 درصد و در برخي 
از اسللتان ها از جمله اردبيل تا 60 درصد گران شد. اين يعني آنكه دولت براي 
اين منظور وحدت رويه  اي نداشللته و نظارتي هم در زمان اجرا صورت نگرفته 
است. اين در حالي است كه مسئولان دولتي با تكرار گفته هاي توجيهي خود، 
نه  تنها درباره اصل داستان پاسخگو نيستند بلكه براي اين مهم نيز در دسترس 
نيستند كه اگر بودند اطلاع رسللاني درباره اين مصوبه آن هم از سوي محسن 
بهرامي ارض اقدس، مشللاور معاون اجرايي رئيس جمهوري و البته در پاسخ به 
پرسش خبرگزاري تسنيم صورت نمي گرفت بلكه دولت بايد به طور رسمي به 

ابلاغ و اطلاع رساني درباره افزايش قيمت نان مي پرداخت.

 مش�اور عال�ي نماين�ده ول�ي فقي�ه در س�پاه 
ب�ا بي�ان اينك�ه پروژه ه�اي موش�كي اي�ران 
عمدت�اً ب�ا ه�دف افزاي�ش ق�درت دفاع�ي و 
بازدارندگ�ي تعري�ف مي ش�ود، گف�ت: ط�رح 
كنترل ق�درت موش�كي اي�ران ابلهانه اس�ت. 
سردار يدالله جواني در گفت وگو با مهر با بيان اينكه 
مهم ترين مسئله در هر كشوري مسئله امنيت ملي 
آن است، گفت: در رأس منافع ملي امنيت ملي مهم 
بوده و امنيت ملي زماني تأمين خواهد شللد كه آن 
ملت بتواند از حقوق خود دفاع و تهديدات را پاسللخ 
داده و همچنين مانع شللكل گيري برخي تهديدات 

عليه خود شود. 
وي با اشاره به هشت سللال دفاع حق عليه باطل در 

جنگ تحميلي افزود: ملللت ما در پرتو دفاع مقدس 
توانسللت در مسللير شللكوفايي قرار بگيرد كه اين 
شللكوفايي ها نيز در عرصه هاي مختلف از جمله در 
حوزه صنايع دفاعي، نظامي و تجهيزات به خصوص 
در بحث موشللكي برجسللته بللوده و داراي جايگاه 
خاصي است. مشاور عالي نماينده ولي فقيه در سپاه 
با اشاره به فعاليت هاي بسيار چشمگير شهيد حاج 
حسن طهراني مقدم اظهار داشللت: شهيد طهراني 
مقدم از افراد اصلي پايه گذار قدرت موشللكي سپاه 
در دوران دفاع مقدس بود كه در ادامه زندگي خود 
و پس از جنگ تحميلللي خلاقيت و روحيه جهادي 
خود را در مسير پيشللرفت ايران در حوزه موشكي 
دنبال كرد و توانسللت پروژه هاي بسيار سنگيني را 

به نتيجه برساند. 
سللردار جوانللي تأكيللد كللرد: پروژه هاي موشللكي 
جمهوري اسلللامي عمدتللاً با هللدف افزايش قدرت 
دفاعي و بازدارندگي تعريف مي شللود. وي ادامه داد: 

پيشرفت هاي جمهوري اسلامي ايران در عرصه دفاعي 
به اين منظور است كه دشمنان با لمس اين قدرت فكر 
هرگونه دست اندازي به منافع و ذخاير ما را از فكرشان 
بيرون كنند كه اكنون نيز ما در اين موقعيت قرار داريم. 
مشاور عالي نماينده ولي فقيه در سپاه در ادامه با اشاره 
به سخنان مقامات امريكايي كه اعلام داشتند فعاليت ها 
و پيشرفت هاي موشكي ايران نگران كننده بوده و بايد 
كنترل شوند، گفت: طبق فرموده مقام معظم رهبري 
اساساً طرح كنترل برنامه موشكي جمهوري اسلامي 
يك اقدام ابلهانه و احمقانه است كه اين پاسخ بسيار 

دندان شكني براي آنها به شمار مي رود. 
سردار جواني با طرح اين سللؤال كه كدام كشوري 
حاضر است در شللرايطي كه هر روز در حال تهديد 

شدن اسللت قدرت دفاعي و نظامي خود را محدود 
كند، اظهار داشللت: آنها از طرفي دائماً ما را تهديد 
مي كنند و از طرفي ديگر مي گويند قدرت موشكي 
جمهوري اسلامي بايد كنترل شود كه اين سخن آنها 
ابلهانه است. اتفاقاً ما اين پيشللرفت ها و برنامه ها را 
داريم كه آنها همواره نگران باشند. وي تصريح كرد: 
نگراني از اين جهت كه قدرت موشللكي جمهوري 
اسلامي براي اين است كه اگر كسي دست از پا خطا 
و حمله اي كرد بايد پاسخش را در سرزمين خودش 
مشللاهده كند و دوران بزن و در رو گذشللته است. 
مشللاور عالي نماينده ولي فقيه در سپاه تأكيد كرد: 
جمهوري اسلللامي توان اين را دارد كه دشمن را از 

كرده خودش پشيمان كند.

طرح كنترل قدرت موشكي ايران ابلهانه است
    چهره
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در س�ال هاي اخير كه مسئله 
تحريم مطرح ش�ده ب�ه طور 
مش�خص ني�ز ضرب�ه زدن به 
اقتص�اد مطرح ش�ده اس�ت.
امروزه تحريم و فس�اد مالي و 
اداري دو روي يک سكه هستند 
و مانند دو لبه  تيغه  قيچي عليه 
ملت و كش�ور عم�ل مي كند.

پس براي اينكه موتور اقتصاد 
را از حركت ب�از نگذاريم و هم 
اجازه ندهيم تحريم ها كارساز 
و مؤثر باش�د، يكي از راه هاي 
اصلي بحث س�لامت اداري و 
اقتص�ادي در جامع�ه اس�ت


